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Kehitysyhtiö SavoGrow

• Kehitysyhtiö SavoGrow Oy on kuuden kunnan (Keitele, Pielavesi, 
Rautalampi, Suonenjoki, Tervo ja Vesanto) omistama elinkeinoyhtiö 

• Alueemme kärkitoimialoja ovat elintarvike- ja marjaosaaminen, puu- ja 
metalliteollisuus sekä palvelutoimiala sisältäen matkailun 

• SavoGrow kokoaa yhteen omistajakuntiensa elinkeino- ja 
kehittämisresurssit, ja mahdollistaa ulkoisen rahoituksen hankkimisen 
kehittämistoimintaan. 
• Perustoimintana elinkeinoasiamiespalvelu jokaisessa omistajakunnassa.

• Kehittämistoiminta on usein hankevetoista ja hankkeissa tehdään 
tiivistä yhteistyötä muiden elinkeinotoimijoiden kanssa



Liikevaihdon kehitys, kaikki alat

1.0 mrd. 

euroa



Liikevaihdon kehitys, elintarviketeollisuus

122 milj. 

euroa



Liikevaihdon kehitys, puutuoteteollisuus

458 milj. 

euroa



Koronan ensimmäinen vuosi

• Otimme SavoGrowssa kunnianhimoisen tavoitteen, että soitamme 
kaikille alueemme yrittäjille (n. 1600) vuoden 2020 aikana. 

• Meitä oli parhaimmillaan noin 20 henkilöä soittamassa yrityksiin.
• Vuoden lopussa olimme mukana Sitran robottipuheluhankkeessa, jonka avulla 

saimme katettua loputkin yritykset, joihin emme siihen mennessä olleet 
soittaneet

• Alueemme on myös suuri marjanviljelyalue, johon kausityövoiman 
huono saatavuus iski alkuun pahasti. 
• Vuosittain alueellamme työskentelee 3000 ulkomaista marjanpoimijaa, joista 

kesällä saatiin vain murto-osa. Tilat olivat luonnollisesti huolissaan, kuinka 
marjat saadaan pellolta kerättyä.



Tilanne tällä hetkellä→Yleistä kentältä

• Isossa kuvassa korona kohteli alueemme yrityksiä melko inhimillisesti

• Mitään pelättyjä konkurssiaaltoja tai ylitsepääsemättömiä vaikeuksia ei tullut

• Myöskään mitään katastrofitunnelmia alueella ei ole ollut viime aikoina
• Tietysti yrittäjiä on harmittanut hirveästi korontukien epäreiluus; ”Taas perusrehellinen 

pienyrittäjä jäi näppejä nuolemaan, kun sellaiset yritykset saivat tukia, jotka eivät olisi 
sitä tarvinneet.”

• Rajoitusten alla olleet yritykset ovat olleet tuskissaan epämääräisistä ohjeista

• Täällä maalla ollaan jotenkin totuttu ehkä olemaan vaatimattomia ja 
omavaraisia, on varauduttu ja siten kriisiin on suhtauduttu tyyliin: ”No teenpä 
sitten nuo ensi talven polttopuut valmiiksi, kun on aikaa.” 

• Työttömien määrä (230 työtöntä 12/2021) Suonenjoella on pudonnut reilusti 
alle edeltävien vuosien tason. Samoin lomautettuja on huomattavasti aiempia 
vuosia vähemmän.



Vuoden 2021 aikana vilkastui…
• Varsinkin kesälomien jälkeen tilanne yritysneuvonnassa alkoi normalisoitua

• Asiakastapaamisia alkoi olla normaali määrä

• Yritysten investointi-innokkuus palasi ja viime vuodesta tullee SavoGrown alueella 
investointitukien osalta hyvä.

• Varsinkin puutuote- ja elintarviketeollisuudessa on mennyt lähes koko korona-
ajan hyvin ja tilauskirjat ovat hyvässä kunnossa
• Yrityksille on ollut erityisen tärkeää, että osaava työvoima pysyy terveenä, eikä 

poissaolojen takia tulisi turhia viivästyksiä tilauksissa.

• Haasteena on ollut myös joidenkin komponenttien saatavuus

• Marjatiloilla kesä -21 meni jo melko normaalisti kausityövoiman saatavuuden 
osalta

• Myös palvelualalla asiakkaat ovat löytäneet takaisin palvelujen äärelle



Mitä tänä vuonna?

• Tulevaa EU-ohjelmakautta silmällä pitäen olemme pitäneet 
yrityskohtaisia tapaamisia tai toimialoittain työpajoja, jossa kyseltiin 
kehittämisajatuksia ohjelmakaudelle.
• Esille nousi mm. osaavan työvoiman saatavuuteen liittyvät haasteet.

• Alueellamme on paljon investointihaluisia ja – kykyisiä yrityksiä, joten
on odotettavissa, että investointeja tehdään runsaasti tulevinakin 
vuosina.
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